
FVA-kandidat: Kjerstin Aukrust (ILOS) 

Bakgrunn 
• Førsteamanuensis i fransk litteratur og områdekunnskap ved ILOS siden 2015 

• 2012-2014: Universitetslektor i fransk litteratur, UiO 

• 2009-2013: Fremmedspråkredaktør i Aschehoug undervisning 

• 2008: Ph.d. i fransk litteratur, UiO  

• 2004: Praktisk Pedagogisk Utdanning (PPU), UiO 

• 2003: Hovedfag i fransk litteratur, UiO  

• 2000: Cand.mag. med fagene fransk, engelsk og allmenn litteraturvitenskap, UiO 

Valgplattform 
Jeg stiller til valg som fakultetsstyrerepresentant for de fast vitenskapelig tilsatte, fordi jeg ønsker å 

være med å bestemme hvilken retning Norges fremste humanistiske fakultet skal utvikle seg de 

kommende årene. Dersom jeg blir valgt, ønsker jeg å prioritere følgende saker:  

Høy forskningskvalitet 
For tiden er både utviklingen og forvaltningen av kunnskap under press, og forskning blir nærmest 

en salderingspost i offentlige budsjetter. Forskingsrådet har mindre midler å dele ut, og kuttene 

rammer humanistisk forskning spesielt hardt. For å imøtegå disse kuttene, må vi som fakultet utøve 

press på våre politikere slik at den viktige og nødvendige forskningen på språk, medier, tekster, 

historiske betingelser og kulturell endring kan bli styrket i framtiden. Samtidig må HF satse 

ytterligere på fremragende forskning gjennom å støtte sterke forskningsmiljøer og nye 

forskergrupper som sikter seg inn på søknader til ERC, FRIPRO og Forskningsrådets tematiske 

satsninger. I tillegg må fakultetet fortsatt være et attraktivt sted for både norske og utenlandske 

forskertalenter. Det gjør vi blant annet gjennom en aktiv politikk for å integrere utenlandske ansatte, 

konkurransedyktig lønn og et velfungerende og forutsigbart system for karriereveiledning og -

utvikling for tilsatte i rekrutteringsstillinger. I tillegg til må det bli lettere å kombinere familieliv med 

arbeid, for eksempel gjennom å sikre rettigheter til prosjektforlengelse for ansatte i forskerstillinger 

ved foreldrepermisjon.   

Tverrfaglighet 
Tverrfaglig samarbeid er en forutsetning for å nå HFs mål om å være blant de beste humanistiske 

fakultetene i Europa. HF hadde en viktig rolle i den tverrfaglige forskningssatsingen UiO:Norden, som 

avsluttes i disse dager, og jeg vil jobbe for at humanistiske perspektiver skal få en like sentral plass i 

UiO:Demokrati (vedtatt for 2023–30), en forskningssatsning som vil kunne bidra til utviklingen av 

genuin tverrfaglighet. Honoursprogrammet er et vellykket eksempel på en tverrfaglig 

undervisningssatsning der HF-fag kombineres med samfunnsvitenskapelige og naturvitenskapelige 

perspektiver. Dette kan vi også dra nytte av i forskningen, for eksempel gjennom å la studentene 

delta i pågående forskningsprosjekter. I mitt akademiske virke har jeg alltid jobbet tverrfaglig og 

forsøkt å inkorporere språk, litteratur og historie/politikk i både undervisning og forskning. Som 

ansatt i en stilling som dekker to fagområder, fransk litteratur og områdekunnskap, kjenner jeg både 

tverrfaglighetens utfordringer og muligheter, og ønsker å jobbe for at det skal være større 

fleksibilitet og rom for stillinger som går på tvers av de tradisjonelle fagdisiplinene.  

Bærekraft 
Humaniora har mye å bidra med når det gjelder å løse de store samfunnsutfordringene. Det gjelder 

også den største av disse – klimakrisen. Jeg mener at vi som universitetsansatte har et spesielt 



ansvar, både for å sette fokus på bærekraft i vår undervisning og forskning gjennom initiativer som 

Oslo School of Environmental Humanities, og ved å gå foran med et godt eksempel. I 2019 tok jeg 

initiativ til et opprop for en halvering av antall flyreiser ved UiO, som fikk nærmere 900 signaturer fra 

ansatte ved vårt universitet (For en halvering av klimagassutslipp fra flyreiser ved UiO - Opprop.net). 

I tråd med UiOs klima- og miljøstrategi, mener jeg HF må jobbe for å redusere eget klimafotavtrykk 

og føre an i miljøarbeidet, uten at det går på bekostning av den akademiske friheten eller 

internasjonalisering. Dette sikrer vi for eksempel gjennom å tilrettelegge for færre, men lengre 

forskningsopphold i utlandet, og mer bruk av digitale verktøy der det er hensiktsmessig, samtidig 

som vi ivaretar muligheten for feltarbeid og internasjonal nettverksbygging, spesielt for unge 

forskere.  

Formidling og nyskapende undervisning 
For at HF skal kunne nå sitt mål om å være en sentral bidragsyter til å identifisere, forstå og løse 

samfunnsutfordringer, må vi nå ut til et bredt publikum. En mer aktiv formidlingspolitikk vil både 

kunne bidra til å synliggjøre humanioras rolle i viktige samfunnsspørsmål og til å styrke 

rekrutteringen til utsatte fag, som fremmedspråkene. Jeg mener vi bør prioritere å drive den 

folkeopplysningen som er en viktig del av vårt samfunnsoppdrag. Derfor tok jeg i 2020 initiativ til å 

starte podkasten «Frankrike forklart», som nå har flere tusen lyttere og følgere på sosiale medier 

(Frankrike forklart - Institutt for litteratur, områdestudier og europeiske språk (uio.no)). Jeg har også 

brukt podkasten som undervisningsressurs, og jeg vil jobbe for at flere ansatte føler seg kompetente 

til å ta i bruk nyskapende tilnærminger til undervisningen, blant annet gjennom samarbeid med HF: 

Studio. I tillegg mener jeg fagene som tilbys på HF bør ha en viss fleksibilitet i emneporteføljen, slik 

at man i større grad kan tilpasse seg brennaktuelle begivenheter. Etableringen av et nytt språkemne 

i ukrainsk våren 2022 er et godt eksempel på dette.  

 

English version 
I am running for the Faculty Board election to represent the permanent academic staff, because I 

want to participate in the decisions that will determine the direction in which Norway's leading 

Faculty of Humanities will evolve in the coming years. If I am elected, I would like to prioritize the 

following topics: 

High quality of research  
Currently, both the development and management of knowledge are under pressure, and research 

is not prioritized in public budgets. The Research Council has less funds to distribute, and the cuts 

are hitting research within the Humanities particularly hard. In order to counter these cuts, we as a 

faculty must exert pressure on our politicians so that the important and necessary research on 

language, media, texts, historical conditions and cultural change can be strengthened in the future. 

At the same time, HF must continue to invest in outstanding research by supporting research groups 

that focus on applications to ERC, FRIPRO and the Research Council's thematic initiatives. In addition, 

the faculty must continue to be an attractive place for both Norwegian and foreign research talents 

through an active policy to integrate foreign employees, competitive wages and a well-functioning 

and predictable system for career guidance and development for employees in recruitment 

positions. In addition, it must be easier to combine family life with work, for example by securing 

rights to project extension for employees in research positions on parental leave. 

Interdisciplinarity 
Interdisciplinary collaboration is a prerequisite for achieving HF's goal of being among the best 

Faculty of Humanities in Europe. HF has had an important role in the interdisciplinary research 

https://www.opprop.net/for_en_halvering_av_klimagassutslipp_fra_flyreiser_ved_uio
https://www.hf.uio.no/ilos/tjenester/kunnskap/frankrike-forklart/


initiative UiO:Norden, which is now coming to an end, and I will work to ensure that humanistic 

perspectives are given an equally central place in UiO:Demokrati (2023–30), a research initiative that 

can contribute to the development of genuine interdisciplinarity. The Honours program is a good 

example of an interdisciplinary teaching initiative where subjects from our faculty are combined with 

perspectives social and natural sciences. We can also take advantage of this in our research, for 

example by letting students participate in ongoing research projects. In my academic work, I have 

always worked interdisciplinary and tried to incorporate language, literature and history/politics in 

both teaching and research. As an employee in a position that covers two fields, French Literature 

and French Area Studies, I am familiar with both the challenges and opportunities of 

interdisciplinarity, and I wish to work to ensure that there is greater flexibility and room for positions 

that go across the traditional discipline boundaries. 

Sustainability 
The humanities have a lot to contribute when it comes to solving the major societal challenges that 

we are facing today. This is also true regarding the biggest one of these challenges – the climate 

crisis. I believe that we as university employees have a special responsibility in that respect, both to 

focus on sustainability in our teaching and research through initiatives such as the Oslo School of 

Environmental Humanities, and by leading by example. In 2019, I initiated a petition to reduce CO2-

emissions from UiO-flights by 50 percent, an appeal which received close to 900 signatures from 

employees at our university (For en halvering av klimagassutslipp fra flyreiser ved UiO - Opprop.net). 

In line with UiO's climate and environmental strategy, I believe HF must work to reduce its own 

climate footprint. However, we must also avoid that this comes at the expense of academic freedom 

or internationalization. We can ensure this, for example, by facilitating for fewer but longer research 

stays abroad, and more use of digital tools where appropriate, while at the same time safeguarding 

the opportunity for fieldwork and international networking, especially for young researchers. 

Dissemination and innovative teaching 
In order for HF to be able to achieve its goal of being a central contributor to identifying, 

understanding and solving societal challenges, we must reach out to a wide audience. A more active 

policy for dissemination will contribute both to highlighting the role of the humanities in important 

social issues, and to strengthening recruitment to subjects that are under pressure, such as foreign 

languages. I believe that we should prioritize making our knowledge and research known to a 

broader audience, which is an important part of our mission as academics. That is why in 2020 I took 

the initiative to start the podcast "Frankrike forklart" (France explained), which now has several 

thousand listeners and followers on social media (Frankrike forklart - Institutt for litteratur, 

områdestudier og europeiske språk (uio.no)). I have also used the podcast as a teaching resource, 

and I wish to work to ensure that more employees feel competent to adopt innovative approaches 

to teaching, for example by collaborating with HF: Studio. In addition, I believe that the subjects 

offered at HF should have a certain flexibility in their course portfolio, so that one can adapt to a 

greater extent to current events. The establishment of a new language course in Ukrainian in the 

spring of 2022 is a good example of this. 
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